



Box 2703 (A-9) Whitehorse, Yukon Y1A 2C6
(867) 667-8683 1-866-668-8683 Fax (867) 393-6977
www.electionsyukon.ca info@electionsyukon.ca

Le français suit l'anglais

April 25, 2023

MEDIA ADVISORY

2022 ANNUAL REPORT ON POLITICAL PARTY REVENUES RELEASED

Today, the Yukon's Chief Electoral Officer, Maxwell Harvey, tabled the *2022 Annual Report on Political Party Revenues* in the Legislative Assembly. This annual report, submitted in accordance with section 398 of the *Elections Act*, summarizes the reported revenue received by registered political parties for the 2022 calendar year.

The report details the total revenue received by the four registered political parties, including monetary contributions, in-kind contributions, and total other revenues. The report also contains the names of contributors who donated more than \$250 in monetary or in-kind contributions.

In the 2022 calendar year, the four political parties reported \$284,600 in total revenues, including \$166,238 in contributions (monetary + in-kind) from 458 contributors. The average contribution amount reported in 2022 was \$363.

Quote:

In a democracy, fundraising is an important element in a political party's ability to organize, conduct outreach, and run campaigns. It is also an opportunity for electors to support political organizations. Financial transparency of political parties helps inform the electorate and maintains trust in political institutions. Proactive financial disclosure requirements, such as the Annual Revenue Return, are designed to ensure political financing is fair and transparent.

- Maxwell Harvey, Chief Electoral Officer, Elections Yukon

For more information, contact:

Colleen Madore Elections Yukon
(867) 667-8683

Assistant Chief Electoral Officer
colleen.madore@electionsyukon.ca

Attachment: *2022 Annual Report on Political Party Revenues*

26 avril 2023

AVIS AUX MÉDIAS

PUBLICATION DU RAPPORT ANNUEL DE 2022 SUR LES REVENUS DES PARTIS POLITIQUES

Aujourd'hui, le directeur général des élections, Maxwell Harvey, a déposé à l'Assemblée législative le Rapport annuel 2022 sur les revenus des partis politiques. Le rapport, présenté conformément à l'article 398 de la *Loi sur les élections*, résume les revenus déclarés par les partis politiques enregistrés au cours de l'année civile 2022.

Le rapport fait état de tous les revenus des quatre partis politiques enregistrés, y compris les contributions monétaires, les contributions en nature et les autres revenus. Les noms des donateurs qui ont versé une contribution monétaire ou en nature de plus de 250 \$ y figurent également.

Pour l'année civile 2022, les quatre partis politiques ont déclaré des revenus totaux de 284 600 \$, dont 166 238 \$ en contributions (monétaires et en nature) de 458 donateurs. En 2022, la contribution moyenne était de 363 \$.

Citation

« Dans une démocratie, la collecte de fonds est un élément important de la capacité d'un parti politique à s'organiser, à atteindre les électeurs et les électrices et à mener des campagnes. C'est aussi l'occasion pour l'électorat de soutenir des organisations politiques. La transparence financière des partis politiques contribue à informer l'électorat et à maintenir la confiance dans les institutions politiques. Les exigences de divulgation proactive, comme la déclaration de revenus annuels, visent à assurer l'équité et la transparence du financement politique. »

- Maxwell Harvey, directeur général des élections, Élections Yukon

Renseignements

Colleen Madore
Élections Yukon
867-667-8683

Directrice générale adjointe des élections
colleen.madore@electionsyukon.ca